

Jahresinhaltsverzeichnis Bd. 46 (1993)

BORETZKY, NORBERT: Conditional sentences in Romani	83– 99
COMRIE, BERNARD: Language universals and linguistic typology: data-bases and explanations	3– 14
CROFT, WILLIAM: Functional-typological theory in its historical and intellectual context	15– 26
DÖLLING, JOHANNES: Commonsense ontology and semantics of natural language	133–141
GASDE, HORST-DIETER: Lexikalische und funktionale Kategorien des chinesischen Satzes	239–274
GIL, DAVID: Nominal und verbal quantification	275–317
NILSSON, TORBJÖRN K.: Contributions to the inventory of isoglosses of the East Baltic Sprachbund area: modes of affirmation and of remembrance	27– 44
SASSE, HANS-JURGEN: Das Nomen – eine universelle Kategorie?	187–221
SEILER, HANSJAKOB: Der UNITYP-Ansatz zur Universalienforschung und Typologie	163–186
SENFIT, GUNTER: A Grammaticalization Hypothesis on the Origin of Kilivila Classificatory Particles	100–112
SGALL, PETR: Skaličkas Sprachtypologie und ihre Fortsetzung	318–329
VOGEL, PETRA: Über den Zusammenhang von definitem Artikel und Ferndeixis	222–233
WICHMANN, SØREN: Grammaticalization in Mixe-Zoquean languages	45– 60
WICHMANN, SØREN: Spatial deixis in Azoyú Tlapanec	131–132
 Diskussion	
BEHRENS, ULRIKE: Stellungnahme	142–143
 Rezensionen	
WLADIMIR ADMONI, <i>Historische Syntax des Deutschen</i> , Tübingen 1990	ROSWITHA PEILICKE 144–146
D. N. S: BHAT, <i>Grammatical relations: The evidence against their necessity and universality</i> , London 1991	MARTIN HASPELMATH 146–148
EKKEHARD EGGS and ISABELLA MORDELLET, <i>Phonétique et phonologie du français: Théorie et pratique</i> , Tübingen 1990	GEORGIA VELDRE 148–150
H. HAIDER/K. NETTER (eds.), <i>Representation and Derivation in the Theory of Grammar</i> , Dordrecht u. a. O. 1991	FRANK BECKMANN 64– 71
CORNELIUS HASSELBLATT, <i>Das estnische Partikelverb als Lehnübersetzung aus dem Deutschen</i> , Wiesbaden 1990	TORBJÖRN K. NILSSON 61– 64
WOLFGANG HESS und WALTER F. SENDLMEIER (Hrsg.), <i>Beiträge zur angewandten und experimentellen Phonetik</i> , Stuttgart 1992	GEORGIA VELDRE 150–153
MANFRED KRIFKA, <i>Nominalreferenz und Zeitkonstitution. Zur Semantik von Massentermen, Pluraltermen und Aspektklassen</i> , München 1989	JOHANNES DÖLLING 73– 75
LIE KANG-HO, <i>Verbale Aspektualität im Koreanischen und Deutschen mit besonderer Berücksichtigung der aspektuellen Verbalperiphrasen</i> , Tübingen 1991	WILFRIED HERRMANN 71–73
BENOÎT PHILIPPE, <i>Sprachwandel bei einer Plansprache am Beispiel des Esperanto</i> , Konstanz 1991	SABINE FIEDLER 154–155
<i>Programma Lengua Rapa Nui</i> , [by NANCY THIESSEN DE WEBER and ROBERTO WEBER Ch.], Valparaíso 1990	W. W. SCHUHMACHER 75
ARMIN SCHWEGLER, <i>Analyticity and Syntheticity. A Diachronic Perspective with Special Reference to Romance Languages</i> , Berlin – New York 1990	THOMAS STOLZ 155–158
<i>Studia Linguistica</i> Bd. 44/2 1990, hrsg. von B. SIGURD und J. SVARTVIK, Lund	GEORGIA VELDRE 79

